

Schutz- und Warnzeichen • Distinctive Emblems and Warning Signs

- **Militärische und zivile Sanitätsdienste, Lazarettzeichen**
 Artikel 38 des I. Genfer Abkommens von 1949 [→Dok. 23]; Artikel 2 Absatz 2 und Artikel 3 Absatz 1 des III. Zusatzprotokolls von 2005 [→Dok. 51]
 Military and civil medical services (medical personnel, military religious personnel, medical units and transports, civilian religious personnel employed in medical units and in civilian services); hospital ships
 Article 38 of 1949 Geneva Convention (I) [→Dok. 23]; Article 2(2) and Article 3(1) of 2005 Additional Protocol III [→Dok. 51]
- **Sanitäts- und Sicherheitszonen; Sanitäts- und Sicherheitsorte**
 Artikel 14 des IV. Genfer Abkommens von 1949 I. m. Artikel 6 des Anhangs I zu diesem Abkommen [→Dok. 26]
 Hospital and Safety Zones; Hospital and Safety Localities
 Article 14 of 1949 Geneva Convention (IV) in conjunction with Article 6 of Annex I to this Convention [→Dok. 26]
- **Kriegsgefangenenlager**
 Artikel 23 des III. Genfer Abkommens von 1949 [→Dok. 25]
 Prisoner of War Camps
 Article 23 of 1949 Geneva Convention (III) [→Dok. 25]
- **Internierungslager**
 Artikel 83 des IV. Genfer Abkommens von 1949 [→Dok. 26]
 Internment Camps
 Article 83 of 1949 Geneva Convention (IV) [→Dok. 26]
- **Schutzzeichen des Zivilschutzes**
 Artikel 66 Absatz 4 des I. Zusatzprotokolls von 1977 [→Dok. 3];
 Distinctive Sign of Civil Defence
 Article 66(4) of 1977 Protocol I [→Dok. 3]
- **Schutz von Kulturgut (Kennzeichnung nicht unter Sonderschutz stehenden, unbeweglichen Kulturguts; Kennzeichnung des mit Kulturschutz betrauten Personals)**
 Artikel 16 und Artikel 17 Absätze 2 und 4 der Konvention zum Schutz von Kulturgut von 1954 [→Dok. 27]
 Cultural property (protection of immovable objects and of the personnel engaged in the protection of cultural property)
 Article 16 and Article 17(2) and (4) of 1954 Convention for the Protection of Cultural Property [→Dok. 27]
- **Schutz von Kulturgut (unbewegliches Kulturgut unter Sonderschutz; Transport von Kulturgut, improvisierte Bergungs-orte; Zeichen wird in Deutschland nur für den „Zentralen Bergungsort der Bundesrepublik Deutschland“ in Obermering und verwendet, dem es gesetzlich vorbehalten ist)**
 Artikel 15 und Artikel 17 Absätze 1 und 4 der Konvention zum Schutz von Kulturgut von 1954 [→Dok. 27]
 Cultural property (Cultural property under special protection, transport of cultural property, improvised refuges for cultural property; in Germany used exclusively for the Central Refuge in Obermering)
 Article 15 and Article 17(1) and (4) of 1954 Convention for the Protection of Cultural Property [→Dok. 27]
- **Gebäude, die dem Gottesdienste, der Kunst, der Wissenschaft und der Wohltätigkeit gewidmet sind, geschichtliche Denkmäler, Hospitäler und Sammelplätze für Kranke und Verwundete [abgelöst durch die Zeichen B, F und G]**
 Artikel 25 der Haager Luftkriegsregeln von 1923 [→Dok. 15]
 Buildings used for religious, artistic or scientific purposes, historic monuments, hospitals and collecting points for the wounded and sick [superseded by signs B, F, and G]
 Article 25 of 1923 Hague Rules of Aerial Warfare [→Dok. 15]
- **Geschichtliche Denkmäler, Museen, wissenschaftliche und künstlerische Einrichtungen**
 Artikel III des Roerich-Fakts von 1935 [→Dok. 17] (gilt nur zwischen den USA und mittel- und südamerikanischen Staaten)
 Historic monuments, museums as well as scientific and artistic establishments
 Article III of 1935 Roerich Pact [→Dok. 17] (applicable only between the U.S.A. and other States in Central and South America)
- **Schutz von Anlagen und Einrichtungen, die gefährliche Kräfte enthalten**
 Artikel 56 Absatz 7 des I. Zusatzprotokolls von 1977 [→Dok. 33]
 Protection of works and installations containing dangerous forces
 Article 56(7) of 1977 Protocol I [→Dok. 33]
- **Parlamentarische (Unterhändler)**
 Artikel 32 Haager Landkriegsordnung von 1907 [→Dok. 08]
 Flag of Truce
 Article 32 of 1907 Land War Regulations [→Dok. 08]
- **Zeichen für Minenfelder und vermintete Gebiete**
 Artikel 5 Absatz 2 des Ottawa-Übereinkommens von 1997 [→Dok. 47]
 Warning sign for areas containing mines
 Article 5(2) of 1997 Ottawa Convention [→Dok. 47]
- **Attraktivität = paragraph 4 of the Technical Annex to 1996 Amended Protocol II to the DCW Convention [→Dok. 35.2.2]; Art. 52 of 1997 Anti-Personnel Mines Convention (Ottawa Convention) [→Dok. 47]**

